
Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Otwieram pięćdziesiątą pierwszą sesję Rady Gminy w Łubnicach. 22 lutego otrzymaliście 

państwo materiały na dzisiejszą sesję. Czy macie jakieś uwagi co do dostarczenia materiału? 

Nikt nie zgłasza uwag, a więc stwierdzam prawidłowość zwołania sesji. Na 15 osobowy skład 

Rady listę obecności podpisało 15, a więc pełny skład rady. Zatem stwierdzam, że obrady 

sesji są prawomocne, a Rada Gminy władna to podejmowania uchwał. Witam Panie i Panów 

Radnych. Witam Wójta Gminy Łubnice Michała Pazka, witam radcę prawnego Pana Jerzego 

Dele. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Witam Panie i Panów sołtysów Gminy Łubnice. I tutaj się troszkę zatrzymam, ponieważ 

zakończyły się wybory sołtysów. Chciałbym pogratulować tego takiej waszej działalności za 

5 lat. Witam inspektor ds. obsługi Rady, jednocześnie protokolant dzisiejszych obrad, Panią 

Anetę Głowacką-Olek, no i informatyk nam uciekł, Pan Jakub Zysiek, ale również go witam, 

który gdzieś tam odszedł. A teraz odczytam porządek dzisiejszych obrad. Otwarcie, 

stwierdzenie prawidłowości zwołania sesji oraz prawomocności. Punkt drugi przyjęcie 

porządku obrad sesji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Punkt trzeci przyjęcie protokołu z pięćdziesiątej sesji. Punkt czwarty informacja Wójta 

Gminy Łubnice z działalności w okresie między sesjami. Punkt piąty interpelacje i zapytania. 

I w punkcie szóstym mamy podjęcie uchwał w sprawie zmiany uchwały w sprawie planu 

pracy komisji stałych Rady Gminy w ulicach na 2024 rok. w sprawie wystąpienia do Sejmu 

Rzeczpospolitej Polskiej z petycją o podjęcie inicjatywy ustawodawczej w zakresie 

nowelizacji ustaw w Kodeksu Postępowania Cywilnego, w Kodeksu Pracy, ustawy o 

postępowaniu egzekucyjnym administracji i innych powiązanych tematycznie, w sprawie 

planów dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli, ustalenia maksymalnej 

kwoty dofinansowania pobieranych opłat oraz ustalenia form i specjalności kształcenia 

nauczycieli szkół, dla których organem prowadzącym jest Gmina Łubnice w roku 2024. W 

sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla powiatu 

wieruszowskiego. W sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Łubnice w 2024 roku. W sprawie 

rozstrzygnięcia o wyodrębnieniu bądź niewyodrębnieniu w budżecie Gminy Łubnice na 2025 

roku środków stawiających fundusz sołecki. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

W sprawie określenia zasad udzielenia dotacji ze środków pochodzących z rządowego 

programu odbudowy zabytków na dofinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich 

lub robót budowlanych przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się 

w gminnej ewidencji zabytków położonych na obszarze Gminy Łubnice. W sprawie 

określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są 

zobowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz 

Gminy Łubnice. W sprawie przyjęcia do realizacji planu gospodarki niskoemisyjnej dla 

Gminy Łubnice aktualizacja na lata 2023-2027. W sprawie przyjęcia założeń do planu 

zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy Łubnice. W sprawie 

przyjęcia programu ochrony środowiska dla Gminy Łubnice do roku 2030 i zmieniającą 

uchwałę sprawie statutu Gminy Łubnice. Punkt siódmy, odpowiedzi na interpelacje i 

zapytania. Punkt ósmy, wolne wnioski i punkt dziewiąty, zakończenie obrad sesji. I teraz 

pytam państwa, czy ktoś z państwa coś zmienić w porządku obrad? 

 



Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Nikt nie zgłasza uwag, a więc stwierdzam, że porządek obrad radni przyjęli. jednogłośnie bez 

zmian. Protokół z 50 sesji otrzymaliście Państwo wraz z materiałami na sesję i został także 

wyłożony dzisiaj, przed dzisiejszą sesją, więc proszę bardzo, czy są uwagi do protokółu, 

proszę słucham? Również nikt nie zgłasza uwag, a więc stwierdzam, że radni przyjeli również 

protokół z poprzedniej sesji bez uwag. I tu zrealizowaliśmy pierwsze trzy punkty 

przechodzimy do punktu czwartego. Informacja Wójta Gminy Łubnice z działalności w 

okresie między sesjami, proszę Panie Wójcie o informację. 

 

Wójt Gminy Michał Pazek 

Informacja udzielana przez Wójta Gminy Łubnice w okresie między sesyjnym przedstawiona 

na 51 sesji Rady Gminy w Łubnicach. 3 stycznia 2024 roku odbyłem spotkanie z 

projektantem Panem Zbigniewem Matysem oraz Komitetem Budowy Sali celem omówienia 

spraw dotyczących budowy Sali Gimnastycznej przy Zespole Szkół w Wójcinie. 8 stycznia 

odbyłem spotkanie z księżmi z parafi Wójcina i Łubnic. 

 

Radna Maria Gwizdek 

Przepraszam, chciałam zapytać, czy będziemy od razu zadawać pytania? 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Tak, tak, cały czas mówisz, że jak chcesz, to proszę, żeby tak. 

 

Radna Maria Gwizdek 

Może proszę trochę, taki oddech przed każdym, punktem, żebyśmy mogli ewentualnie 

zapytać bo Pan Wójt już przeszedł do następnego. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Proszę od początku, panie Wójcie. 

 

Radna Maria Gwizdek 

Nie, nie musi Pan, proszę, żeby pierwsze spotkanie w Sprawie sali gimnastycznej, czy jeszcze 

Pan mógłby przybliżyć, co było na tym spotkaniu i jakie tam efekty były? 

 

Wójt Gminy Michał Pazek 

Na spotkaniu omówiono mniej więcej zlokalizowanie budowy sali. Pan, który tutaj będzie się 

zajmował projektem, razem z tutaj zespołem odnośnie. Z resztą większość z Państwa tutaj 

była na tym spotkaniu przede wszystkim było  umiejscowienie i Pan odniesie się do kwoty, 

jaka została przyznana, wtedy zrobi wycenę, wycenę po prostu tej sali, jaka będzie mogła 

powstać przy Zespole Szkół Wójcinie, o jakiej wielkości. Mówimy tutaj z sanitariatami i 

wiadomo, że sala ma przede wszystkim służyć uczniom Zespołu Szkół Wójcinie, a także 

mieszkańcom całej Gminy. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Że dopytam wniosek na warunki zawodowe został złożony i już jest z tego co nam wiadomo 

gdzieś tam pozytywnie zastosowany, tak? 

 

Wójt Gminy Michał Pazek 

Tak, tak, czekamy teraz aż będzie za projektem. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 



Czyli za projektem, tak? 

 

Wójt Gminy Michał Pazek 

Tak. 

 

Radny Tomasz Białek 

Można wiedzieć, jaka kwota jest w ogóle przyznana? 

 

Wójt Gminy Michał Pazek 

Z tego co wiem tam jest 5 milionów złotych. To jest łącznie razem z kosztorysem. 

 

Radny Tomasz Białek 

A wkład Gminy jest jaki na tą inwestycję? 

 

Wójt Gminy Michał Pazek 

Nie chciałbym powiedzieć, ale tam było 4 miliony, chyba 900 i 100 tysięcy, 100 tysięcy na 

dzieci. Nie chcę tutaj szczerze, trzeba by było do promesy zajrzeć, bo to jest z Polskiego 

Ładu, czyli te 95%. 

 

Radny Tomasz Białek 

Sanitariaty są potrzebne, czy przecież szkoła jest? 

 

Wójt Gminy Michał Pazek 

Nie wyobrażam sobie, żeby nie było sali bez sanitariatów. A jeśli ktoś będzie korzystał w 

przyszłości z zewnątrz, to będzie chodził po szkole i po sanitariatach? 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

To Jeżeli będzie obiekt zamknięty, a ktoś tylko wejdzie na przykład w godzinach 

południowymi na salę sportową, to nie będzie miał możliwości wejścia do obiektu z szkoły, 

no bo wiadomo szkoła też ma swoje mienie gdzieś tam, żeby coś nie zostało uszkodzone z 

czasem, co nie? 

 

Radny Tomasz Białek 

Teraz się wyjaśnia, że nie będzie połączone, tak? Myślałem, że będzie połączone wszystko 

razem i. 

 

Radna Maria Gwizdek 

Ale to jest perspektywa połączenia. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Ale z drugim osobnym wejściem. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Ale mimo to, ale mimo to sanitaria te muszą być na sali. 

 

Wójt Gminy Michał Pazek 

Jeśli będzie, jeśli to miało być w przyszłości połączone, to musi być osobne wejście, bo nikt 

nie będzie wchodził do sali mieszkańcy z zewnątrz poprzez szkołę. 

 

Radny Piotr Woźny 



Ale mi się wydaje, że tam wejście powinno być po prostu ze szkoły, no bo jak ucznie na 

zewnątrz i wejście... 

 

Wójt Gminy Michał Pazek 

To będzie swoją drogą. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

To będzie prawdopodobnie jak w Łubnicach tak że jest przejście ze szkoły na salę sportową, 

ale dodatkowo jest wejście od tyłu tak. I sanitariaty są, można powiedzieć, że i na sali 

sportowej i w szkole, tak? 

 

Radny Benedykt Zaremba 

A te połączenie dopiero w przyszłości ma być tak? 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Wszystko zależy jakie warunki z projektu tutaj przyjmie to tak zostało w ten sposób. 

 

Radny Tomasz Białek 

Wstępna lokalizacja patrząc na szkołę to co po lewej stronie szkoły. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Tak. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Na boisku szkolnym. 

 

Radna Maria Gwizdek 

Tylko tam jest miejsce 

 

Wójt Gminy Michał Pazek 

Można przejść dalej? Spotkanie z 8 stycznia odbyłem spotkanie z księżmi z Parafi Wójcina i 

Łubnice oraz przedstawicielami rad parafialnych. dotyczących programu Polski Ład Zabytki 

w celu umówienia spraw dotyczących pozyskanych promys wstępnych. 13 stycznia 2024 

wziąłem udział w walnym sprawozdawczym zebraniu OSP w Łubnice. 14 stycznia 2024 roku 

na zaproszenie Pani Sołtys wziąłem udział w balu choinkowym dla dzieci, gdzie wręczono 

ufundowane przez Gminę paczki. 16 lutego wziąłem udział w obradach Komisji Rewizyjnej. 

17 lutego zorganizowała spotkanie z przedstawicielami, zorganizowała spotkanie z 

przedstawicielem Banku Gospodarstwa Krajowego, panem Remigiuszem Ślipcem, w celu 

omówienia spraw dotyczących programu Polski Łarnobytki. W zebraniu uczestniczyli księża 

proboszczowie parafi z Wójcina i Łubnic oraz przedstawiciele Rad Parafialnych oraz Radni 

Gminy Łubnice. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

20 stycznia wziąłem udział walnym sprawozdawczym zebraniu OSP Kolonia Dzieczkowice. 

 

Wójt Gminy Michał Pazek 

21 stycznia organizowałem Wiejskie Zebranie Wyborcze Sołtysa w Dzietrzkowicach. 22 

stycznia wziąłem udział w uroczystej sesji Rady Miasta Gminy Bolesławiec w związku z 

odzyskaniem przez wieś Bolesławiec w praw miejskich 27 stycznia wziąłem udział w 

walnym sprawozdawczym zebraniu OSP w Ludwinowie. 28 stycznia organizowałem 



Wiejskie Zebranie Wyborcze Sołtysów Sołec Wójcina i Andrzejowa. 2 lutego odbyłem 

spotkanie z Komendantem Wojewódzkim nadbrygadierem Grzegorzem Janowskim w 

sprawie możliwości pozyskania samochodu ratowniczo pożarniczego dla OSP Kolonia 

Dzietrzkowice. 

 

Radny Piotr Woźny 

Jeśli można, jaki był temat rozwiązania tej sytuacji? 

 

Wójt Gminy Michał Pazek 

Sytuacja jest dalej w toku. Pan Nadbrygadier został na dzień dzisiejszy odwołany, ale sytuacja 

ma się na dobrej drodze, tak powiem. 

 

Radny Urszula Kmiecik 

Jeżeli chodzi o sytuację, to proszę powiedzieć o jakiej sytuacji, bo sytuacja może być 

wypadnięcie oka. O czym było? 

 

Radny Tomasz Białek 

O samochodzie. 

 

Wójt Gminy Michał Pazek 

Chyba Pani wie, że o samochodzie. 

 

Radny Urszula Kmiecik 

No nie wiem właśnie. 

 

Wójt Gminy Michał Pazek 

Chyba czyta, jeśli ja czytam, to Pani uważa, co ja czytam, bo tu jest troszeczkę. 

 

Radny Urszula Kmiecik 

Ale Pan mówi o sytuacji. 

 

Wójt Gminy Michał Pazek 

No to chyba jakieś nieporozumienie. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Chodzi o to, że Pan Wójt powiedział, że było spotkanie w sprawie samochodów, a Pan 

Grzegorz zapychał po prostu chyba o wyniki tego. W sprawie samochodów. 

 

Wójt Gminy Michał Pazek 

Na dzień dzisiejszy ma się na dobrej drodze ku pozyskaniu tego samochodu. 3 lutego wziąłem 

udział w  Walnym Sprawozdawczym Zebraniu OSP w Dzietrzkowicach. 12 lutego spotkanie 

z księdzem Józefem Kaczmarkiem w sprawie realizacji zadań wynikających z pozyskanych 

promes wstępnych Polskiego Ładu dla parafii w Wójcinie. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

15 lutego. 

 

Wójt Gminy Michał Pazek 

Byłem na rozprawie sądowej w Sądzie Rejonowym w Wieluniu w sprawie znieważenia 

Wójta Gminy Łubnice na sesji Rady Gminy. 20 lutego. 



 

Radny Andrzej Kędzia 

A efekt tej rozprawy można się dowiedzieć? 

 

Wójt Gminy Michał Pazek 

Tak, można się dowiedzieć. Sprawa jest dalej w tobie. 

 

Radny Andrzej Kędzia 

Dziękuję. 

 

Wójt Gminy Michał Pazek 

Także sprawa nie została odrzucona, tylko została skierowana do ponownego rozpatrzenia. 20 

lutego wziąłem udział w posiedzeniu Komisji Budżetu Rady Gminy. 24 lutego wziąłem 

udział w Walnym Sprawozdawczym Zebraniu OSP w Wójcinie. 25 lutego zorganizowałem 

Wiejskie Zebranie Wyborcze Sołtysa w Łubnicach. 28 lutego wziąłem udział w odprawie 

rocznej, którą rozpoczął Komendant Powiatowy Policji w Wieruszowie, Inspektor Grzegorz 

Dzieżkowski. Policjanci podsumowali swoją służbę na za minione 12 miesięcy oraz analizę 

aktualnego stanu bezpieczeństwa w powiecie wieruszowskim. Tutaj chcę powiedzieć, że na 

dzień dzisiejszy jest poprawa. Stricte współpracujemy z Policją. Jak i z dzielnicową naszą 

Panią Zając, Klaudią Zając, jedynie co, no to niestety w naszej gminie w minionym roku 

zdarzyły się dwa wypadki śmiertelne, o których Państwo też wiecie, no i niestety takie 

zdarzenia przykre też się zdarzają. 

 

Radny Piotr Woźny 

Panie Wójcie, co się stało z pieskiem? Bo on został gdzieś przekazany do innej. 

 

Wójt Gminy Michał Pazek 

Jednostki ze względu na? Na, znaczy nie został przekazany, jeśli chodzi o pies, pan tutaj 

Policja, pan Marcin Niepiata odszedł na emeryturę wraz z panem, odszedł pies tak samo na 

emeryturę, który będzie miał głodne warunki. Będzie on opiekunem do końca życia. Będzie 

miał zapewnione naprawdę głodne warunki. Z tego co wiem, jest tam ekwiwalent 

przeznaczony tak samo na utrzymanie tego psa. 

 

Radny Piotr Woźny 

No ale tam jest nowy pies, który, byśmy go tak wspierali, tak? 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Jeszcze go nie ma, tak? Ale to nie na jeszcze? Nie, nie, nie. 

 

Wójt Gminy Michał Pazek 

Dopiero będzie. No powiem, że koszt chyba zakupu z. Tego, co ja tak się orientowałem, jest 

w granicach 15 tysięcy. To jest taki minimalny. Także, także... Na dzień dzisiejszy będziemy 

na pewno nowy jakiś pies i z tego, co wiem, będzie się nim opiekował pochodzący tutaj, 

wywodzący się od nas pan Folleher Jan. 

 

Radny Andrzej Kędzia 

Ten młody. 

 

Wójt Gminy Michał Pazek 

Tak. 29 lutego wziąłem udział w posiedzeniu Komisji Stałej Rady Gminy w Łubnicah i 3 



marca zorganizowałem Wiejskie Zebranie Wyborcze w Sołtysa w Ludwinowie oraz Kolonii 

Dzietrzkowice. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Dziękuję Panu Wójtowi. Proszę jeszcze jak się komuś nasuwa jakieś pytanie, to proszę 

bardzo. Jak nie, to zamykam punkt czwarty. Przechodzimy do punktu piątego interpelację 

zapytanie. Proszę o zgłaszanie interpelacji jeśli ktoś z Państwa taką ma. Proszę Panie Sołtysie. 

 

Sołtys Michał Piasta 

Michał Piasta Sołtys z Wójcin w Gminie Łubnice. za pośrednictwa Przewodniczącego Rady 

Gminy w Łubnicach. Proszę o odmulenie rowu przy drodze gminnej w miejscowości Wójcin 

ulica Dolna oraz zniwelowanie rowu po jednej stronie drogi i utworzenie tam chodnika, aby 

poprawić stan drogi oraz w znaczący sposób wpłynąć na bezpieczeństwo pieszych, dzieci 

idących do szkoły i rowerzystów. I druga interpelacja do Powiatowego Zarządu Dróg 

Wieruszów. Proszę o odmulenie rowu przy drodze powiatowej w miejscowości Wójciń ulica 

Mickiewicza. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

To jest ciąg 260 metrów. 

 

Sołtys Michał Piasta 

I w kierunku miejscowości Ludwinów na długości około 250 metrów, zgodnie z mapą 

stanowiącą załącznik numer jeden do niniejszej interpelacji. Uzasadnienie, rów nie ma 

odpowiedniej drożności, a tym samym woda zalewa pola rolnikom. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Dziękuję. Panie Michale, proszę, czy są jeszcze inne interpelacje? 

 

Sołtys Bogusław Biryt 

Tak. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Proszę, Sołtys Andrzejowa. 

 

Sołtys Bogusław Biryt 

Bogusław Biryt, Sołtys Andrzejowa. Proszę o wymianę i zamontowanie nowej tablicy. 

Obłożeniowej w miejscowości Andrzejów przy ulicy Wrocławskiej. Uzasadnienie, 

dotychczasowa tablica od kilku lat nie spełniał odpowiednich warunków, to umieszczenie na. 

niej obwieszczeń i ogłoszeń. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Dziękuję Panie Sołtysie. 

 

Radny Grzegorz Machynia 

Ja nie będę pisał, ale bym prosił. Aby zająć się tablicą informacyjną przy budowie drogi 

Poniatowskiego, bo w tej chwili. została wyrzucona na drogę i leży to, aby pracownicy 

zabezpieczyli to, bo przewróci się. potrzaska się i będą koszty dodatkowe. To powinno być 

zgłaszane, bo Pani Sołtys powinna coś w tym temacie powiedzieć, a niestety. Alicja Konopka 

Dziękuję Panie Przewodniczący. 

 



Radny Urszula Kmiecik 

Oczywiście, Panie Radny. 

 

Radny Benedykt Zaremba 

Ja mam pytanie Panie Wójcie, to co myśmy objechali wczoraj, to ja już nie muszę 

interpretacji odnośnie ulicy tej Polnej, Warszawskiej, czy Prusa. 

 

Wójt Gminy Michał Pazek 

Ustaliliśmy pewne... 

 

Radny Benedykt Zaremba 

Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Dziękuję Panu Benedyktowi. Proszę bardzo czy są jeszcze pytania? Nie ma. Zamykam punkt 

szósty, punkt piąty, przechodzimy do punktu szóstego, podjęcie uchwał. Pierwszym 

projektem jest uchwała nr 51/328/2024 Rady Gminy w Łubnice, z dnia 5 marca 2024 roku w 

sprawie zmiany uchwały, w sprawie planu pracy Komisji Stałej Rady Gminy Łubnicach na 

2024 rok. Na podstawie artykułu 18 ustęp 1 i artykułu 21 ustęp 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 

roku o Samorządzie Gminnym oraz paragraf 42 ustep 1, uchwała nr 40 przez 207 przez 2018 

w sprawie statutu Gminy Łubnice Rada Gminy w Łubnicach uchwala co następuje. Paragraf 

pierwszy. Zmienia się treść załącznika nr 1 do uchwały nr 54/318/2023 Rady Gminy w 

Łubnicach z dnia 20 grudnia 2023 roku, dodając punkt 16 o treści. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Analiza zadań inwestycyjnych gminy zaplanowanych na rok 2023 pod kątem ich 

wykonywania i ewentualnej realizacji niewykonanych zadań w roku 2024. Paragraf 2. 

Wykonanie uchwały zleca się przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w 

Łubnicah. Paragraf 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. I tutaj poproszę pana 

Tomasza Pawlika, który przewodniczy posiedzeniu wspólnej komisji stałej Rady Gminy, 

który będzie odczytywał opinie różnych dotychczystych projektów. I jedną opinię przeczytał 

pan Janek Musiak. Proszę bardzo, oto opinie do tego projektu. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Opinia nr 67/2024. Komisja jednogłośnie pozytywnie opiniuje projekt uchwały i nie wnoszą 

uwag. Podjęcie uchwały jest zasadne. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję. Czy są pytania do tego projektu uchwały? Nie ma. 

Dziękuję bardzo. Zamykam dyskusję w stwierdzeniu kworum i przystępujemy do głosowania. 

Wysoka Rado, kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały numer 

51/328/2024, kto jest przeciw, kto się wstrzymał. Panie Tomaszu, proszę o odczytanie 

nazwisk Radnych. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Baniak Marian. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Jestem za. 

 



Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Białek Tomasz. 

 

Radny Tomasz Białek 

Za 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Gwizdek Maria. 

 

Radna Maria Gwizdek 

Jestem za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Kędzia Andrzej. 

 

Radny Andrzej Kędzia 

Za 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Kmiecik Urszula. 

 

Radny Urszula Kmiecik 

Jestem za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Kuna Aniela. 

 

Radny Aniela Kuna 

Jestem za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Machynia Grzegorz. 

 

Radny Grzegorz Machynia 

Za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Merta Maciej. 

 

Radny Maciej Merta 

Jestem za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Musiałek Jan. 

 

Radny Musiałek Jan 

Jestem za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Olek Adam. 



 

Radny Adam Olek 

Jestem za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Pawlik Tomasz za, Podgórski Krzysztof 

 

Radny Krzysztof Podgórski 

Jestem za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Woźny Piotr 

 

Radny Piotr Woźny 

Za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Zaremba Benedykt 

 

Radny Benedykt Zaremba 

Jestem za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Zimoch Wojciech 

 

Radny Wojciech Zimoch 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Dziękuję bardzo głosowało 15 radnych, stwierdzam że Radni Rady Gminy przyjęli, że 

zmienimy uchwałę. Następnym projektem jest uchwała nr 51/329/224 Rady Gminy w 

Łubnicah. z dnia 5 marca 2024 roku w sprawie wystąpienia do Sejmu Rzeczypospolitej 

Polskiej z petycją o podjęcie inicjatywy ustawodawczej w zakresie nowelizacji kodeksu 

postępowania cywilnego, kodeksu pracy, ustawy o postępowaniu egzekucyjnym, 

administracji i innych powiązań tematycznych. Na podstawie artykułu 18 ustęp 1 ustawy z 

dnia 8 marca 1990 roku o Samorządzie Gminnym, artykuł 2 ustęp 1 i ustęp 2 punkt 1 ustawy 

z dnia 11 lipca 2014 roku o petycjach Rada Gminy Łubnice uchwala, co następuje. Paragraf 

pierwszy, punkt pierwszy. Występuje się do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej z petycją o 

podjęcie inicjatywy ustawodawczej w zakresie nowelizacji ustaw kodeksu postępowania 

cywilnego, kodeksu pracy, ustawy o postępowaniu egzekucyjnym w administracji i innych 

powiązanych tematycznie, polegającej na dopuszczeniu egzekucji sądowej oraz 

administracyjnej należności innych niż alimentacyjne, z minimalnego wynagrodzenia za 

pracę z wysokości nie mniejszej niż dopuszczalna egzekucja ze świadczeń emerytalno-

rentowych. To jest 25 proc. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Punkt drugi, treść petycji stanowi załącznik do niniejszej uchwały. Paragraf dwa, wykonanie 

uchwały powierza się Wójtowi Gminy Łubnice. Paragraf trzy, uchwała wchodzi w życie z 

dniem podjęcia. I tutaj proszę Pana Przewodniczącego Jana Musiałka o odczytanie opinii. 

 



Radny Musiałek Jan 

Opinia o 66/2024  Komisji skarg Wniosków i Petycji Rady Gminy w Łubnicach. Komisja 

Skarg Wniosków i Petycji Rady Gminy w Łubnicach odbyło w dniu 18 stycznia 2024 roku 

posiedzenie, podczas którego dokonała analizy sprawy przedstawionej uchwały Rady Gminy 

Baboszewo. Komisja przybiera się do poparcia uchwały w sprawie wystąpienia do Sejmu 

Rzeczpospolitej Polskiej z petycją o podjęcie inicjatywy ustawodawczej w zakresie 

nowelizacji ustawy. Kodeksu postępowania cywilnego, ustawy o postępowaniu 

egzekucyjnym, administracji i innych powiązań tematycznych. Sytuacja finansowa gmin 

sprawia, że niezbędne staje się podjęcie kroku mających na celu jej pilną poprawę. Szeroki 

wachlarz obowiązków gmin, w tym m.in. obowiązki związane z posiadaniem lokali 

komunalnych, prowadzeniem gospodarki śmieciowej i tym podobnie, w sposób jasny 

wielokrotnie stanowią gminę w roli wierzyciela, mimo że ustawodawca dotychczas dostrzegał 

specjalną rolę, jaką wykonują gminy i dał im w aktualnych przepisach pozycją lekko 

uprzywilejowaną, wyższa pozycja w planie podziału środków uzyskiwanych, z egzekucji 

sądowej czy zwolnienie z opłat egzekucyjnych. To działania te niestety okazują się 

niewystarczające w śledztwie obowiązujących przepisów ochrony milionarnego 

wynagrodzenia. 

 

Radny Musiałek Jan 

Instytucja całkowitej ochrony milionarnego wynagrodzenia miała swoje ugruntowanie w 

czasie gdy wynagrodzenia te faktycznie stanowiło niejako minimum egzystycyjne. Z uwagi 

na liczne nowelizacje minimalnego wynagrodzenia, szczególnie w ostatnich kilku latach, 

ochrona tej kwoty stała się oderwana od rzeczywistości. Dla kontrastu warto tutaj przywołać 

te minimalne świadczenia emerytalne polegające z całkowitej ochronie w roku 23 wynosiło 

1191,33 zł. Oznacza to, że w uproszczeniu że źródło utrzymania osoby utrzymującej 

emeryture w wysokości 3700 złotych polega egzekucji w 25%. Natomiast źródło utrzymania 

osoby w egzekucji w ogóle, dobrze się przeczytałem, przepraszam. Natomiast źródło 

utrzymania osoby utrzymującej minimalne wynagrodzenie. w kwocie 3221,98 zł. netto nie 

podlega egzekucji w ogóle. 

 

Radny Musiałek Jan 

Pomijajmy aspekt egzekucji alimentów, gdyż to osobne zagadnienie trzeba mieć na uwadze 

również zmiany w strukturze zatrudnienia w Polsce. Zgodnie z danymi GUS 2016 roku w 

Polsce minimalne wynagrodzenie pobierało 1 mln 460 chyba, nie wiem, tysięcy złotych. 

Obywateli w latach 2017,2018,2019 było to półtora miliona obywateli, a w roku 2021 już 

milion sześćset obywateli. Natomiast Ministerstwo Finansów lipcu w 2023 roku podało, że 

kwota wzrostu ta zgodnie z danymi GUS-u, na początku 2023 roku ogólnie w gospodarce 

narodowej pracowało około półtora, piętnaście milionów osób. oznacza to, że około 20% 

pracującego społeczeństwa pobiera minimalny wynagrodzenie i tym samym 1/5 pracującego 

społeczeństwa na cały swój dowód zwolniona od egzekucji. W sposób zrozumiały i osoby o 

niższych dochodach zjednoczenie są częstszymi dłużnikami gmin, przez co w kontekście 

działalności gminy odsetek tych osób jest jeszcze większy. Całkowita obrona minimalnego 

wynagrodzenia sprawia, że niektóre nawet drobne należności wynoszące kilkadziesiąt złotych 

nie są w zakresie potrąceń z tego wynagrodzenia. Nie tylko zwiększyły skuteczność już 

przeprowadzonej ezekucji, ale różniły się do zapobiegania konieczności występowania z 

kolejnymi. 

 

Radny Musiałek Jan 

Z uwagi na powyższe, niniejszą petycję uważamy za celową w podpisie przewodniczący 

komisji. 



 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Dziękuję Panie Janku, otwieram dyskusję, czy są pytania do projektu? Proszę Pani Mario. 

 

Radna Maria Gwizdek 

Ja mam pytanie, My podejmujemy tą uchwałe, a ona jest jakby też przedłużeniem inicjatywy 

innej gminy, która do nas napisała, tak. 

 

Radca Prawny Jerzy Dela 

To jest w ten sposób, proszę Pani że ona nie do nas dopisała, tylko mailowo rozesłała uchwałę 

do wszystkich gmin w Polsce, z prośbą o poparcie tej petycji. 

 

Radna Maria Gwizdek 

Aha, bo myślałam, że tacy wyróżnieni zostaliśmy. 

 

Radca Prawny Jerzy Dela 

Nie, nie, nie, to jest paręset czy. Nawet więcej gmin w Polsce, które to. Dostały i uważam, że 

petycja ta jest petycją zasadną, bo rzeczywiście tak jest, że emeryt, który ma tam załóżmy 

1600 złotych, mu zabierał jedną czwartą, a teraz wynagrodzenie najniższe wynosi 4200, ono 

jest całkowicie normalne. A gmina składając wniosek do do komornika, czy sądowego, czy 

egzekucyjnego w większości spraw musi podnieść przynajmniej opłatę administracyjną bez 

względu na skutek egzekucji, czyli jeżeli komornik stwierdzi, że nie może zabrać bo jest 

kwota chroniona, to my i tak pewne koszty jeszcze dodatkowo musimy podnieść. Także 

uważam, że to wystąpienie gminy, na. Którą Pan Przewodniczący powołał, uważam że nasza 

uchwała będzie zasadna. 

 

Radny Musiałek Jan 

Dziękuję za wyjaśnienie szczegółowe Panie Mecenasie. Dziękuję Panie Przewodniczący. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Dziękuję Panie Janku. Proszę bardzo, czy są jeszcze pytania? Nie ma. Wyjaśnione jest 

wszystko, więc proszę bardzo zamykam dyskusję. Stwierdzam kworum i przystępujemy do 

głosowania. Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęcie projektu uchwały nr 51/329/2024. 

Kto jest przeciw, kto się wstrzymał. Proszę o otrzymanie nazwisk radnych. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Baniak Marian. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Jestem za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Białek Tomasz. 

 

Radny Tomasz Białek 

Jestem za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Gwizdek Maria. 

 



Radna Maria Gwizdek 

Jestem za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Kędzia Andrzej. 

 

Radny Andrzej Kędzia 

Jestem za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Kmiecik Urszula. 

 

Radny Urszula Kmiecik 

Jestem za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Kuna Aniela. 

 

Radny Aniela Kuna 

Jestem za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Mochynia Grzegorz. 

 

Radny Grzegorz Machynia 

Jestem za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Merta Maciej. 

 

Radny Maciej Merta 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Musiałek Jan. 

 

Radny Musiałek Jan 

Jestem za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Olek Adam. 

 

Radny Adam Olek 

Jestem za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Pawlik Tomasz za. Podgórski Krzysztof. 

 

Radny Krzysztof Podgórski 

Jestem za. 



 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Woźny Piotr. 

 

Radny Piotr Woźny 

Jestem za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Zaręba Benedykt 

 

Radny Benedykt Zaremba 

Jestem za 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Zimoch Wojciech 

 

Radny Wojciech Zimoch 

Jestem za 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Dziękuję bardzo. Głosował 15 radny, stwierdzam że Radni Rady Gminy przyjęli wyżej 

wymienioną uchwałę. I kolejnym projektem jest uchwała nr 51/330/2024 Rady Gminy w 

Łubnicah z dnia 5 marca 2024 roku, w sprawie planu dofinansowania form, doskonalenia 

zawodowego nauczycieli, ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania pobieranych pokład 

oraz ustalenia form specjalności kształcenia nauczycieli szkół, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Gminy Łubnice w roku 2024. Na podstawie artykułu 18 ustęp 2 

punkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o Samorządzie Gminy na artykułu 70 a ustęp 1 w 

związku z artykulem 91 z punkt 1 ustawy z dnia 26 stycznia 1982 roku karta nauczyciela oraz 

paragraf 5 i 6 rozporządzenia Ministra Edukacji Narodowej z dnia 23 sierpnia 2019 roku w 

sprawie dofinansowania doskonalenia zawodowego nauczycieli, szczegółowych celów 

szkolenia branżowego oraz tryb i warunków kierowania nauczycieli na szkolenie branżowe, 

uchwala się co następuje. Paragraf pierwszy. W budżecie Gminy Łubnice na rok 2024 

wyodrębnia się środki finansowe na dofinansowanie doskonalenia zawodowego nauczycieli w 

wysokości 0,8% planowanych rocznych środków przeznaczonych na wynagrodzenie osobowe 

nauczyciela. Paragraf 2 punkt 1 ustala się maksymalną kwotę dofinansowania opłat 

pobieranych przez podmioty, o których mowa w artykule 70A ustęp 3a punkt 1 i 2 ustawy 

karta nauczyciela w wysokości 80% poniesionych kosztów. Nie więcej jednak niż 2,5 tysiąca 

złotych za semestr nauki dla jednego nauczyciela. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Punkt drugi, dofinansowanie dotyczy nauczycieli, którzy kontynuują lub rozpoczęli 

dokształcanie w 2024 roku. Paragraf 3 punkt 1. Ustala się na rok 2024 następujące formy 

dokształcenia nauczycieli, na które dofinansowanie jest przyznawane. Pierwsze studia 

doktoranckie, studia magisterskie, studia podyplomowe, kursy weryfikacyjne, szkolenia, 

seminaria, webinaria, konferencje szkoleniowe dla nauczycieli, warsztaty metodyczne i 

przedmiotowe, szkolenie rad pedagogicznych. Punkt 2. W ciągu roku kalendarzowego 

nauczyciel może otrzymać gofinansowanie tylko za jedną formę kształcenia w przypadku 

form kształcenia w określonej ustępie 1 punkt 1 i 2. Paragraf 2 ustala się na rok 2024, 

następujące specjalności do kształcenia i zdoskonalenia nauczycieli prowadzone przez 

uczelnie i inne podmioty prowadzące doskonalenie i kształcenie, na które dofinansowanie 



będzie przyznawane. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Język angielski, plastyka i technika, fizyka, chemia, biologia, geografia, edukacja dla 

bezpieczeństwa, muzyka, wiedza o społeczeństwie, wychowanie do życia w rodzinie, 

doradztwo zawodowe, historia, bibliotekarstwo, informatyka, logopedia, oligofreno-

pedagogika, psychologia, terapia pedagogiczna, pedagogika wczesnoszkolna i przedszkolna, 

pedagogika, opiekunka wychowawcza, edukacja i terapia osób z zaburzeniami ze spektrum 

autyzmu, Aspergera, gimnastyka korekcyjno-kompensacyjna i rytmika, zarządzanie oświatą, 

doskonalenie w zakresie zmian w przepisach prawa oświatowego mających wpływ na 

funkcjonowanie placówki, Język polski, język niemiecki, surodopedagogika, tyflopedagogika, 

religia, etyka, wychowanie fizyczne i pedagogika specjalna. Paragraf 5. Ustala się, że w 

ramach środków przeznaczonych na doskonalenie zawodowe nauczycielom przysługuje 

zwrot kosztów związanych z podróżą służbową na zasadach określonych w przepisach art. 77. 

Paragraf 2 ustawy z dnia 26 czerwca 1974 roku, kodeks pracy. Paragraf szósty, wykonanie 

uchwały i powierza się Wójtowi Gminy Łubnice. Paragraf siódmy, uchwała podjęcia się z 

dniem podjęcia. I Panie Tomaszu, proszę o przeczytanie opinii Komisji Stałej Rady Gminy. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Opinia numer 67/2024, z dnia 29 lutego 2024 roku. Komisje po wysłuchaniu wyjaśnień 

stanowiska merytorycznego pozytywnie opiniują projekt uchwały i nie wnoszą uwagi. 

Podjęcie uchwały jest zasadne. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Dziękuję bardzo za opinię, otwieram dyskusję, czy są pytania. Proszę Panie Sołtysie. 

 

Sołtys Michał Piasta 

Mamy pytanie co do właśnie kształcenia, czy tam była kwota, czy nawet nie kwota, tylko 0,8 

procenta, jaka ogólnie to jest kwota? 

 

Radca Prawny Jerzy Dela 

To jest ustawowo wydzielona, przy czym my nie powinniśmy powielać zapisu zawartego w 

ustawie. Natomiast co do kwoty fizycznej to chyba nie było na tej ustawie. 

 

Radny Urszula Kmiecik 

Ale myśmy na komisjach, to możemy coś opowiedzieć. Około 30 tysięcy jest na rok, a. W 

2023 roku wykorzystano około 10, 11 tysięcy w każdej miejscowości po 2, 3 tysiące, 

najwięcej było w Dzietrzkowicach, 8 tysięcy z 11 przeznaczonych, ale ogólnie rocznie było 

około 30 tys. ale nie jest ta kwota wykorzystywana przez nauczycieli. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Dziękuję Pani Mario za wyjaśnienie i proszę bardzo czy są jeszcze. pytania. Nie ma. A więc 

zamykam dyskusję, stwierdzam kworum i przystępujemy do głosowania. Kto z pań i panów 

radnych jest za przyjęciem projektu uchwały nr 51/330/224. Kto jest przeciw, kto się 

wstrzymał. Proszę o odczytanie nazwisk radnych. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Baniak Marian. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 



Jestem za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Białek Tomasz. 

 

Radny Tomasz Białek 

Za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Gwizdek Maria. 

 

Radna Maria Gwizdek 

Za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Kędzia Andrzej. 

 

Radny Andrzej Kędzia 

Za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Kmiecik Urszula. 

 

Radny Urszula Kmiecik 

Wstrzymuję się. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Kuna Aniela. 

 

Radny Aniela Kuna 

Jestem za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Machinia Grzegorz. 

 

Radny Grzegorz Machynia 

Za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Merta Maciej. 

 

Radny Maciej Merta 

Jestem za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Musiałek Jan. 

 

Radny Musiałek Jan 

Jestem za. 

 



Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Olek Adam. 

 

Radny Adam Olek 

Jestem za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Pawlik Tomasz za. Podgórski Krzysztof. 

 

Radny Krzysztof Podgórski 

Jestem za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Woźny Piotr. 

 

Radny Piotr Woźny 

Jestem za 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Zaręba Benedykt. 

 

Radny Benedykt Zaremba 

Jestem za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Zimoch Wojciech. 

 

Radny Wojciech Zimoch 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Dziękuję bardzo głosowało piętnastu radnych przy jednym głosie wstrzymującym. 

Stwierdzam, że Radni Rady Gminy przyjęli wyżej wymienioną uchwałę. I kolejnym 

projektem jest uchwała numer 51/331/2024 Rady Gminy w Łubnicach z dnia 5 marca 2024 

roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie wsparcie celowej dla Powiatu 

Wieruszowskiego. Na podstawie artykułu 18 ustęp 2 punkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 

roku o samorządzie gminnym oraz artykułu 220 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o 

finansach publicznych uchwala się co następuje. Paragraf pierwszy punkt pierwszy. wyraża 

się zgodę na udzielenie powiatowi wieruszowskiemu dotacji celowej w kwocie4 tys. zł 

przeznaczeniem na dofinansowanie kosztów funkcjonowania publicznego transportu 

zbiorowego w zakresie przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej na 

rok 2024 na linii komunikacyjnej Dzietrzkowice-Wieruszów przez Bolesławiec. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Punkt 2. W przypadku niewykorzystania dotacji przez Powiat Wieruszowski na cel określony 

w punkcie pierwszym, kwota niewykorzystanych środków podlega zwrotowi. Udzielana 

dotacja nie może być wykorzystana na inny cel. Paragraf 2. Upoważnia się Wójta Gminy 

Łubnicę do podpisania z Powiatem Wielorzodzkim umowy określającej zasady przekazania 

środków finansowych oraz ich rozliczenia. Paragraf 3, wykonanie uchwały powierza się 

Wójtowi Gminy i paragraf 4, uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i tutaj również 



proszę Pana Tomasza o odczytanie opinii do tego projektu. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Opinia nr 67/2024 z dnia 29 lutego 2024 roku. Komisje jednogłośnie pozytywnie opiniują 

projekt uchwały i nie wnoszą uwag. Podjęcie uchwały jest zasadne. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Dziękuję za opinię, proszę bardzo, otwieram dyskusję. Są pytania? Proszę Pani Ulo. 

 

Radny Urszula Kmiecik 

Ja tylko mam takie pytanie, czy starostwo powiatowe informowało tutaj, wkładając w stronę 

ten wniosek, ile tak średnio osób w ciągu roku korzystało z tej linii, a w szczególności ile 

uczniów dojeżdżających do szkoły. Nie mamy takiej wiedzy. 

 

Wójt Gminy Michał Pazek 

Nie mamy takiej wiedzy. 

 

Radny Krzysztof Podgórski 

Stricte dla uczniów, bo to jest autobus. Jedzie o dziewiątej i wraca później, także, tam nie 

bardzo jest dla uczniów, chociaż, dlaczego nie? 

 

Wójt Gminy Michał Pazek 

Myślę, że tutaj bardziej powiat chyba kierował na mieszkańców, jeśli chodzi o szpital i te 

inne, i targi, żeby można było dostać się ci, co nie mają możliwości własnego transportu. 

 

Sołtys Michał Piasta 

Można Panie Przewodniczący. Chciałem zapytać w związku z tym parę lat temu też było 

dosyć to nagłośnione, że o przywrócenie dodatkowych linii autobusowych tutaj do Wielunia, 

zWieruszowa, tak? Czy w ogóle jakaś dodatkowa linia została tutaj utworzona, czy żeby 

poprawić? 

 

Wójt Gminy Michał Pazek 

My też tutaj rozmawiali, nawet było coś rozmawiane, że aby dbać o szkoły średnie z terenu 

Powiatu Wieruszowskiego, trzeba by było chyba zwiększyć ilość kursów właśnie, które 

zachęcają młodzież do tej szkoły. Powiedzmy sobie szczerze, że większość młodzieży idzie 

ze względu na to, gdzie ma lepszy dojazd, tak? 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Ale jest jeden kurs, 9:15 bodajrze, tylko, że on się bardzo dubluje z tym, co jedzie Kluczbork, 

tak? I to jest tak, że Kluczbork jedzie chyba Wójcinie jest 8:55, a Wieluń jedzie 9:15. To jest 

takie dublowanie się troszkę jednej linii. Tego samego kursu można powiedzieć. 

 

Radny Krzysztof Podgórski 

Na dobrą sprawę co wybory linie nowe otwierają, a po wyborach jest cisza. 

 

Sołtys Michał Piasta 

Tak właśnie szybciej były zbierane podpisy były zbierane i tak, żeby to bez echa. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Można do tego wrócić, może się tu przyjrzeć oczywiście. 



 

Radny Krzysztof Podgórski 

Tworzyć nie sztuka tylko kto sfinansuje. 

 

Sołtys Michał Piasta 

Jeżeli jest takie zapotrzebowanie i deklaracje tutaj mieszkańców, to widocznie za bilety też 

wszyscy płacą, także to jest z tego. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Nikt za darmo nie jeździ. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Możemy tak inaczej godzinie ustawić. 

 

Radny Tomasz Białek 

Ilość podróżnych chyba bilansuje się ten przejazd. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Inaczej by tej linii nie było. 

 

Radny Tomasz Białek 

No tak, dlatego proszą o odopłatę gminy, żeby kurs utrzymać, bo w przeciwnym razie to nie 

ma sensu, bo patrzą na te autobusy, jeżdżą tak naprawdę, jeżdżą pojedyncze osoby w tych 

godzinach 9 tam. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Dlatego oni nawet tabor wymieniają na mniejszy, bo to jeżdżą busy, nie autobusy. 

 

Radny Adam Olek 

Dużo busów kończy się w Skomlinie. Tam do tamto najwięcej dzieci jeździ. Bo to jest taki 

przelot, że mało praktycznie. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Ale można powiedzieć, że to jako Wójcin i Łubnice, bo tak, Dzietrzkowice większość już 

idzie do Wielunia, co nie? Tutaj znowu Wieruszów, Wójcin i Łubnice to jest tak podzielone w 

każdą stronę. Kluczbork, Wieruszów, część idzie tam do Wielunia, co nie? 

 

Radny Krzysztof Podgórski 

Ale trzeba też pod uwagę, że ten, który ma prawo jazdy bierze 4 czy tam 5 i tak jeżdżą, tak, że 

to... 

 

Sołtys Michał Piasta 

Właśnie nie ma innej możliwości. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Przepraszam bardzo. 

 

Radny Krzysztof Podgórski 

Po swoim wnuku wiem, że jest możliwość jechać autobusem w jedzie z kolegą. 

 



Sołtys Bogusław Biryt 

Tak, ale jak córka wyjechał powiedzmy 6:20 rano wraca 17:00. 

 

Radny Krzysztof Podgórski 

No właśnie on jedzie o wpół do ósmej i wraca o jedenastej. 

 

Radny Aniela Kuna 

A lekcje ma do 12:00. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Dobrze, proszę Panie Wojtku. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Już dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Już dziękuję. 

 

Wójt Gminy Michał Pazek 

Ja jeszcze nawet wiem, że chyba w szkołach, nie, teraz stasic nie chcę tego powiedzieć, ale 

nawet na dwie zmiany. Ja kiedyś ucznia zabrałem z terenu naszej gminy, albo już skąd, o 20 

wracał do domu. Najlepiej wracał, bo nikt nie miał czym wrócić, albo po niego rodzic 

wyjeżdżał, albo się zabierał z kimś tam, z jakimś innym kolegą. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

No pewnie wszystkie, znaczy są takie sytuacje też trudne Też trudne, ale rodzice czy 

społeczeństwo sobie radzi na ten czas. Tutaj tak, a tutaj w tym momencie to ten czas 

przejazdu tego samochodu, czy godziny powinny być zweryfikowane, czy to tak faktycznie 

może być, czy ma to inaczej wyglądać. Można by się przyjrzeć temu, Panie Wójcie. Bo jak 

Maciej mówi, że tylko parę osób jeździ w tym czasie, no bo faktycznie jest to taki czas, nie 

fortunny. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Zauważyliśmy, że w zeszłym roku dokładanie do tej linii, co PKS Wieluń co też złożył, co 

właśnie 9.15 jedzie, tak, on naprawdę jedzie pusty. No właśnie, dlatego w sumie tu się. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Musi rzecz temu, czy po prostu nie zmienić, nie wiem, godziny przejazdu. 

 

Radna Maria Gwizdek 

Ale może to, co Ula mówiła, że na przykład powinni w tym uzasadnieniu tej dotacji podać, bo 

PKS teraz ma po prostu taką dokumentację, ile osób jechało w ciągu roku na przykład. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Oczywiście. 

 

Radna Maria Gwizdek 

To by nawet było tutaj fajnie w tym uzasadnieniu, żeby PKS powiedział, czy wykazał, ile 

faktycznie osób przewozi. Bo my widzimy raz jedną osobę, a. Może drugim razem więcej. 

Albo będzie taki dzień, co w ogóle nikt nie przyjdzie. 



 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Każda gmina płaca dotacje, a to po prostu idzie do jednego budżetu, do wspólnego budżetu i 

to po prostu idzie na utrzymanie komunikacji. Tylko, że to nie jest adekwatne, może właśnie 

dla każdej gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Na ten kurs nie tylko my się składamy ale wszystkie gminy. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

A Bolesławiec zjedzie jeszcze nie więcej. 

 

Radny Krzysztof Podgórski 

Jedzie przez Piaski, w Czastarach, tam dopiero. Zawija i dopiero jedzie do Wieruszowa. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Ale ja myślę że... 

 

Radna Maria Gwizdek 

Ilość osób korzystających z danych kursów jest to do uchwycenia. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Ja myślę, że powinno być nawet taki wniosek, trzeba zapisać pani Aneto i zapytać po prostu, 

bo jak mamy transport jakikolwiek kolejowy, to oni się chwalą, że przechodzą tyle ludzi z 

lotniska również, że dlaczego samochody mają nie wiedzieć ile, czy w samochodzie jak jedzie 

autobusie, nie wiedzieć ile tam jest ludzi, którzy jadą. Ponieważ bilety sprzedają najbliższą 

informację. Także proszę, proszę to zapisać. Dobrze, dziękuję. 

 

Radny Urszula Kmiecik 

Jeszcze mam jedno pytanie do tego, skoro tutaj jest tylko, że łączy koszt jest tutaj na wartość 

376 tysięcy i tak dalej. Koszt powiatu wieruszowskiego 147 tysięcy z groszem i wyliczono, że 

gmina Łubnice koszty wsparcia wynosi 4 tysiące. Jeżeli oni tutaj występują również na linii 

Bolesławiec to już inna nasza gmina mieleszyn i tak dalej. Ja bym chciała też wiedzieć jaką 

kwotę Bolesławiec na tej gminie przekazuje. 

 

Radca Prawny Jerzy Dela 

Z tego co pamiętam taką samą jak my ale mówię, nie pamiętam, mogę się mylić, ale że tak 

powiem ale one, te kwoty były praktycznie we wszystkich gminach, niemalże jednakowe. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Tak, tak. Dobrze, proszę bardzo, czy są jeszcze pytania do tego projektu? Jeśli nie ma, a nie 

ma, to więc zamykam dyskusję, stwierdzam kworum i przystępujemy do głosowania. Kto z 

Pani i Panu radnych jest za przyjęciem projektu uchwały numer 51/331/2024. Kto jest 

przeciw, kto się wstrzymał. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Proszę o odczytanie nazwisk Radnych. Baniak Marian. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

jestem za 



 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Białek Tomasz. 

 

Radny Tomasz Białek 

za 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Gwizdek Maria. 

 

Radna Maria Gwizdek 

jestem za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Kędzie Andrzej 

 

Radny Andrzej Kędzia 

za, 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Kmiecik Urszula, 

 

Radny Urszula Kmiecik 

jestem za, 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Kuna Aniela, 

 

Radny Aniela Kuna 

jestem za, 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Machynia Grzegorz, 

 

Radny Grzegorz Machynia 

za, 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Merta, Maciej, 

 

Radny Maciej Merta 

jestem za, 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Musiałek, Jan, 

 

Radny Musiałek Jan 

jestem za, 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 



Olek Adam, 

 

Radny Adam Olek 

jestem za, 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Pawlik, Tomasz za, Podgórski Krzysztof, 

 

Radny Krzysztof Podgórski 

jestem za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Woźny Piotr 

 

Radny Piotr Woźny 

za 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Zaremba Benedyk 

 

Radny Benedykt Zaremba 

jestem za 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Zimoch Wojciech 

 

Radny Wojciech Zimoch 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Dziękuję bardzo, głosowało 15 radnych stwierdzam że radni przyjęli wyżej wymienioną 

uchwałę. I kolejnym projektem jest uchwała nr 51/332/2024 Rady Gminy w Łubnicach, dnia 

5 marca 2024 roku. w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Łubnice w 2024 roku. Na podstawie 

artykułu 11 ust. 1 i artykułu 11a ustawy z dnia 24 sierpnia 1997 roku o obronie zwierząt 

uchwala się, co następuje. Paragraf pierwszy. Przyjmuje się program opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Łubnice w 2024 

roku w brzmieniu określonym w załączniku do uchwały. Paragraf 2. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Łubnice. Paragraf 3. Uchwała wchodzi w 

życie w terminie 14 dni od dnia ogłoszenia w dzienniku Urzędowym Województwa 

Łódzkiego. I proszę o odczytanie opinii Komisji Stałych. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Opinia numer 67/2024 z dnia 29 lutego 2024 roku. Komisję po wysłuchaniu i wyjaśnieniu 

stanowiska merytorycznego pozytywnie opiniują projekt uchwały nie wnoszą uwag. Podjęcie 

uchwały jest zasadne 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 



Dziękuję bardzo za opinię. Proszę bardzo otwieram dyskusję. Czy są jakieś pytania? Pytanie, 

pytanie, nie widzę, nie słyszę, a więc zamykam dyskusję, stwierdzam kworum i 

przystępujemy do głosowania. Kto z pań i panów radnych jest za przyjęcie projektu uchwały 

nr 51/332/2024? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Proszę o czekanie nazwisk radnych. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Baniak Marian, 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

jestem za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Białek Tomasz, 

 

Radny Tomasz Białek 

za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Gwizdek Maria, 

 

Radna Maria Gwizdek 

Jestem za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Kędzia Andrzej, 

 

Radny Andrzej Kędzia 

za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Kmiecik Urszula, 

 

Radny Urszula Kmiecik 

jestem za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Kuna Aniela, 

 

Radny Aniela Kuna 

jestem za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Machynia Grzegorz, 

 

Radny Grzegorz Machynia 

za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Marta Maciej, 

 



Radny Maciej Merta 

jestem za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Musiałek Jan 

 

Radny Musiałek Jan 

Jestem za 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Olek Adam 

 

Radny Adam Olek 

jestem za 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Pawlik Tomasz za Podgórski Krzysztof 

 

Radny Krzysztof Podgórski 

za 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Woźny Piotr 

 

Radny Piotr Woźny 

jestem za 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Zaremba Benedykt 

 

Radny Benedykt Zaremba 

jestem za 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Zimoch Wojciech 

 

Radny Wojciech Zimoch 

jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Dziękuję bardzo. Również głosowało 15 radnych i radni przyjęli wyżej wymienioną uchwałę. 

Jesteśmy w połowie uchwał, robimy przerwę, czy państwo z tym? Jedziemy dalej. A więc 

kolejnym projektem jest uchwała 51/333/2024 Rady Gminy Łubnicach, z dnia 5 marca 2024 

roku w sprawie rozstrzygnięcia o wyodrębnieniu bądź nie wyodrębnieniu w budżecie Gminy 

Łubnice na 2025 rok środku stanowiących fundusz sołecki. Na podstawie artykułu 18 ust. 2 

punkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym oraz artykułu 2 ust. 4 

ustawy z dnia 21 lutego 2014 roku o funduszu sołeckim Rada Gminy uchwala co następuje. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Paragraf pierwszy, wyraża się bądź nie wyraża się zgody na wyodrębnienie budżecie gminy 



Łubnice na 2025 rok środków stanowiących fundusz sołecki. Paragraf dwa, wykonanie 

uchwały powierza się Wójtowi Gminy Łubnice. Paragraf trzy, uchwała wchodzi w życie z 

dniem podjęcia i proszę Panie Tomaszu o odczytanie opinii Komisji Stałych. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Opinia numer 67/2024 z dnia 29 lutego 2024 roku. Komisję po zapoznaniu się ze 

stanowiskiem wójta i przeprowadzonej dyskusji pozytywnie opiniują projekt uchwały o 

wyodrębnieniu Funduszu sołeckiego na 2025 rok, oddając osiem głosów za, jeden przeciw i 

cztery wstrzymujące się. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Dziękuję za otrzymanie opinii. Proszę bardzo, otwieramy dyskusję. Czy są jakieś pytania czy 

wątpliwości? 

 

Wójt Gminy Michał Pazek 

Proszę Panie Wojciechu. 

 

Radny Wojciech Zimoch 

Tutaj odnośnie tego wyodrębnienia funduszu sołeckiego wiemy jaka jest opinia komisji, ale 

jeśli mamy tutaj państwa sołtysów, to może poprosilibyśmy o ich wypowiedź, czy warto 

fundusz wyodrębniać, czy nie, jakie oni są, jakiego oni są zdania. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Proszę bardzo, możecie państwo wypowiedzieć. 

 

Sołtys Michał Piasta 

Ja myślę, że każdy z nas tutaj. Zyskuje ze swojego doświadczenia, zresztą ja byłem za 

funduszem sołeckim co roku, także, także według mnie zawsze można tam tłumaczyć, że są 

tam inwestycje, ale myślę, że każda gmina gdzieś tam, gdzieś tam ma większe, mniejsze 

inwestycje, ale w większości gmin ten fundusz funkcjonuje i tutaj chyba na w naszych 

miejscowościach to do tej pory się fajnie sprawdzało i myślę, że powinniśmy do tego wrócić. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Może, może Pan Maciej, a potem Pan Wójt. 

 

Radny Maciej Merta 

Odnośnie do tego wypowiedzi pana Sołtysa z Wójcina. I do mojej wypowiedzi na ostatniej 

komisji wspólnej, ja uważam, że nie powinno się wyodrębniać Funduszu Soleckiego z tego 

względu, że ustawa o Funduszu Soleckim mówi, że Fundusz Solecki ma służyć poprawie 

warunków życia mieszkańców. Nasza gmina, tak jak powiedziałem na komisjach, bardzo 

dużo wspiera naszych mieszkańców, wspiera każdą z organizacji, jeżeli do takiej potrzeby 

dana organizacja zgłosił jakikolwiek fundusz, otrzymuje wsparcie z gminy i zawsze radni się 

przychylali takim, nie wiem, zapotrzebowaniu danej organizacji. Jeśli ma to służyć poprawie 

bezpieczeństwa czy warunków życia mieszkańców gminy, uważam to założne nie 

wypełniając funduszu, przeznaczmy te pieniądze na Poprawę bezpieczeństwa poprzez 

założenie monitoringu na całej, na terenie całej gminy, bo doskonale wiemy, że dwa, trzy 

tygodnie temu na obrzeżach naszej gminy dochodziło do krabierzy  włamań, gdzie 

mieszkańcy stracili mienie na kilkadziesiąt tysięcy złotych. Spraw są nieustaleni. Nie ma 

monitoringu. Trudno się do czegokolwiek odnieść, jak następna sprawa. Przykładem naszych 

sąsiednich miejscowości, na każdej strażnicy wisi defibrylator. 



 

Radny Maciej Merta 

U nas było to już kiedyś tam poruszane, składają tam gdzieś wnioskowe wypowiedzi, zostało 

to bez echa. Mieliśmy przypadki na terenie naszej gminy, że ten defibrylator ratował życie 

naszym mieszkańcom. Uważam, że to nie są wielkie koszty. Dbając o poprawę warunków 

życia mieszkańców, takie defibrylatory powinny wisieć na każdej strażnicy i być dostępne o 

każdej porze dnia i nocy. Kolejna sprawa. Dopłacamy do odpadów. Gmina rocznie dopłaca 

około 100 tysięcy złotych do odpadów. Na sesjach radnych gminy, kiedy były dyskusje na 

temat podnoszenia stawek za śmieci, większość radnych jest przeciwko temu, aby podnosić 

stawek za śmieci. 

 

Radny Maciej Merta 

Gmina musi dopłacić do śmieci. Dopłacamy, znaczy dopłacamy, finansujemy naprawę 

wodosiągów około 100 tysięcy rocznie. Czyli uważam, że naprawdę mamy dużo wydatków i 

idziemy w kierunku mieszkańców, pomagamy tym mieszkańcom. Uważam, że nie powinno 

się wyodrębnić Funduszu Sołeckiego. Dziękuję. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Mogę się odnieść? 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Ale teraz, dobrze. 

 

Sołtys Michał Piasta 

Tutaj pan radny ma oczywiście też rację, ale to też każde sołectwo może zadecydować o tym, 

czy te pieniądze oddać na defibrylator czy na urządzenia monitorujące różnego rodzaju 

obiekty. No i tutaj w poszczególnych sołectwach takie plany były. co do poprawy jakości. Ja 

tutaj też składałem, i bezpieczeństwa, składałem interpelacje w sprawie dokończenia budowy 

chodnika. Miała być doświetlona ścieżka, łącznik między ulicą Wojska Polskiego, a Dolną. 

To było w planach właśnie na dalsze lata z Funduszu Sołeckiego. Fundusz Sołecki od kilku 

lat nie funkcjonuje, 

 

Sołtys Michał Piasta 

a z gminy tutaj też żadnego wsparcia bezpośrednio w tym kierunku nie otrzymaliśmy. Także 

jeszcze raz przypomnę, że nawet na przykład Sołectwo, jeżeli wyraża taką zgodę i tak, to 

możemy w swoim kierunku ukierunkować ten fundusz sołecki. Tutaj nic nie stoi na 

przeszkodzie, żeby żeby właśnie odpowiednio zagospodarować to miejsce. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Teraz nie wiem, tam Pan Wójt się wypowie, czy nie wypowie? 

 

Wójt Gminy Michał Pazek 

Szanowni radni. Przez tyle lat tak jak jest moja kadencja, nie mieliśmy funduszu. Dzięki temu 

mogliśmy zrealizować dużo inwestycji i to bardzo wielkich inwestycji. A tam akurat te 

pieniążki nie zostały źle zrobione, tylko właśnie pomagały nam na wkład własny. patrząc na 

inne gminy, chociażby Lututów czy inne, widzicie Państwo, że nie wyodrębniają. I tutaj nie 

chcę, uważam, że stanowisko jest podzielone. Część gmin ma Fundusz Sołecki i część 

obecnie nie ma Funduszu Sołeckich, ale jeśli utworzymy Fundusz Sołecki, pamiętajcie 

Państwo, że musi on odpowiadać zadanią gminy i musi je wspierać. Nie można sobie 

wydawać, na co się chce te pieniądze, czy to na wycieczki, czy na takie coś. 



 

Wójt Gminy Michał Pazek 

Także tutaj razem też jak gdyby wziąć pod uwagę, żeby dobrze były wydatkowane. Może ja 

tutaj ostatnio na komisji byśmy rozmawiali, nawet podsyłałem wysłałem taki pomysł, że 

możemy kamień zakupić dla wszystkich tutaj. To był akurat jeden z przykładów. Dla 

wszystkich, dla wszystkich sołectw byłaby możliwość. Też wysyłkowania albo przeznaczyć 

ten fundusz tak, w takiej kwocie, ile przypada na każde sowectwo i niech wtedy każde 

sowectwo sobie w ramach tego funduszu może zrobić, ale go nie uchwalając, czyli potrzeba 

się zakres, w jaki można wydawać ten fundusz. Wtedy nie będzie on stricte jak gdyby 

wykorzystanie co do zaległej, tylko przede wszystkim chodzi tutaj, żebyście mieli większe 

pole manewru. Takie jest moje zdanie dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Dlatego, żeśmy, żeśmy teraz zrobili te zadania w odnośnie oświetlenia. Każda miejscowość 

sobie w ramach tych swoich pieniędzy czy tej kwoty zrobiła czy będzie robić tak. 

 

Wójt Gminy Michał Pazek 

Ale tylko dlatego że nie było funduszu, że mogliśmy te pieniądze tak. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Proszę, Panie Tomaszu. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

No ja się tutaj właśnie przysłuchuję tej dyskusji no nie mówię, że każdy ma rację. W tym co 

gdzieś tam powiedział. Faktycznie, przez całą kadencję nie wyodrębnialiśmy tego funduszu. 

Fakt, w ostatnim roku przeznaczyliśmy go wspólnie na oświetlenie, ale mówię, to była 

wspólna inicjatywa. Tutaj na przykład tak właśnie wspomniał o AED czy monitoringu. Pan 

Piotr sam pisał wniosek, prawda, o AED? Nic nie zostało w tym kierunku w urzędu. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Oczywiście w biurach to nie zostało. Jest to zyskany w biurach, ale nie ma wszędzie. 

 

Radny Maciej Merta 

Na każdej jednostce jest, na każdej jednostce. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Ale jest wewnątrz. Nie jest ogólnie dostępny. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Jest wewnątrz, jest na samochodzie. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Ale to nie zostało z urzędu. Znalazła się osoba, która chciała po prostu to zakupić i 

ufundowała to dla jednostki OSP i dla całych mieszkańców. i jest to ogólnodostępne, tak? My 

żeśmy ten temat w zeszłym roku. I dwa lata temu również podnosili, żeby to na każdej 

strażnicy po prostu było na zewnątrz ogólnodostępne. Monitoring, każde miejsce się boryka, 

czy to jest Orlik w Łubnicach, w Wójcinie, boisko wszystkie i miejsca, gdzie spotykamy się 

młodzież, cokolwiek. Było to zgłaszane. Wydaje mi się, że tak. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 



Fundusz powinien zaistnieć dla mieszkańców, żeby też ich w pewnym sensie mobilizować, 

mogli też się wypowiedzieć, dać jakby tak od siebie inicjatywę. Ja nie mówię, żeby to były 

jakieś tam drobne rzeczy. Można zakupić działkę. To też przecież podnosi mienie gminne, 

tak? Coś trafia tutaj do mienia gminnego. A takie środki, na przykład czy śmieci, cokolwiek. 

Było tyle razy tematy podnoszone, gdzie mogliśmy zaoszczędzić tych środków i to nie 

zostało wykonane tak. Także mówię 300 tys. w tak potężnym budżecie to nie będzie 

stanowiło wielkiej różnicy jak dla mnie, dziękuje. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Dziękuję, proszę Panie Piotrze. 

 

Radny Piotr Woźny 

Odnośnie tego AED. Dlaczego nie został zamontowany? Dlatego, że były obawy przed 

kradzieżą, bo do góry był teren nieoświetlony, niezmonitorowany u nas i dlaczego nie zostało 

to zamontowane. Z tego co wiem, teren jest w tej chwili zmonitorowany i w najbliższym 

czasie. Zostanie system AED w Kol. Dzietrzkowice umieszczony na zewnątrz. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Zgadza się ale ja też mówię, że nie może być takiej sytuacji. 

 

Radny Piotr Woźny 

AED jest dostępny. Jest dostępny w środku. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Tak, tylko słuchajcie, były takie na przykład sytuacje i to nawet rozmowy były gdzieś tam z 

przedstawicielami PSP z Wieruszowa. To jest moment, jest akcja, jest wyjazd. Nie może być 

jednego AED, który wisi na zewnątrz, bo w tym pośpiechu nikt go nie zabierze ze sobą, nie 

włoży go w sytuację do samochodu, tak? Dlatego jeden jest w samochodzie, drugi jest 

ogólnodostępny. Bo mówię, to jest czas około półtorej minuty, dwóch, jest zgłoszenie, jest 

informacja od dyżurnego. Po pierwsze, no sami żeśmy ostatnio mieli nawet w Wójcinie do 

czynienia z użyciem AED, tak. Mówię, było na samochodzie, nie trzeba było go zabierać 

razem ze sobą, tego ogólnodostępnego co nie. 

 

Radny Piotr Woźny 

Tak, ale nie wszystkie jednostki OSP na terenie gminy mają po dwa lub więcej AED, bo 

akurat w Kolonii Dzietrzkowice jest jeden AED. i bodajże w pozostałych miejscowościach 

też. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Dobrze Panie Wojciechu proszę. 

 

Radny Wojciech Zimoch 

Chciałem się odnieść tutaj do funduszu sołeckiego. Ja powiem szczerze byłem na każdym 

zebraniu sołeckim, które było w naszej gminie. Wysłuchałem, przesłuchiwałem się tym 

wszystkim wypowiedziom i powiem państwu, nawet wybór Sołtysa, który jest na każdej 

wiosce, Ludzie mają duży dylemat, a taki fundusz sołecki może nawet pokazać, czy ten sołtys 

w jakim kierunku on. działa i co on takiego robi, czy. jest operatywny, czy kolejną kadencję 

można mu powierzyć, bo były tam na tych zebraniach różne sprzeczne głosy, na przykład czy 

tam opinie po wyborze już sołtysa, że się im tam nie podoba i tak dalej. A tutaj właśnie taki 

fundusz sołecki jest takim motywatorem sołtysa do działania i do prowadzenia tej wsi. 



Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Dziękuję Panie Wojciechu, proszę Pani Mario. 

 

Radna Maria Gwizdek 

Ja myślę, że też świadomość mieszkańców w ogóle wzrosła od tego momentu jak ten fundusz 

został w 2009 roku po raz pierwszy utworzony. Także sama pamiętam jak jeszcze był 

fundusz. No to było zawsze a może na to, a może na to, ale wydaje się też obserwując ludzi, 

że po prostu ja też rozmawiałam z mieszkańcami Wójcina i są za tym, że mamy takie 

potrzeby. które nie musielibyśmy pisać do gminy, abyśmy zrealizowali je z Funduszu 

Sołeckiego. 

 

Radny Piotr Woźny 

To też Pan Wójt, Pani Mario mówił przeznaczyć fundusz na gminę i mieć do tego. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Rozszerzone działanie po prostu. 

 

Radna Maria Gwizdek 

Ale wtedy jak będzie w gminie trzeba będzie pisać. Rada się musi zgodzić albo się nie 

zgodzić, a wiemy jakie są różne przepychanki. Uważam, że jak będzie fundusz, to wtedy dane 

sołectwo sobie przeznaczy na to, co chcę. Wydaje się, że będzie światło. 

 

Wójt Gminy Michał Pazek 

Nie no nie będzie. 

 

Radna Maria Gwizdek 

Nie, no ale w ramach przepisów prawa, no. Ja nie mówię, że na to chcę, ale na to co chcę u 

siebie i w ramach przepisów prawa. Nie dajmy się zwariować, że pojedziemy sobie na 

wycieczkę. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Tak, ale mówię, nie zakładajmy, nie przekazujemy takiej informacji, że na to nie wolno, na to 

nie wolno. Są wytyczne, wiadomo i to też trzeba mieszkańcom przedstawić, no i oni się do 

tego dostosują. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Dobrze Panie Andrzeju, proszę powoli, bo dużo pytań proszę. 

 

Radny Maciej Merta 

Ja chcę odnieść do Pana Tomasza, bo mówi, że takie pieniądze nie są znaczne w budżecie. 

Ostatnio czytałem wywiad z burmistrzem Lututowa. Na łamach chyba gazety tam "Łącznik" 

czy tam. Właśnie mówił na temat funduszu sołeckiego i faktycznie tak jak nasz Wójt 

powiedział, że gmina Lututów nie wyodrębie funduszu. On mówił tak. Zawsze byłem za 

funduszem sołeckim. Odkąd zostałem wójtem czy burmistrzem, widzę jaka ta kwota ma 

znaczenie dla inwestycji gmin. na wkład własnej jakąkolwiek inwestycję. 

 

Radny Maciej Merta 

Kwota 300 tysięcy, w naszym przykładzie już mamy... Nie wypowiadając żadnej szkoła w 



Wójcinie w tej chwili 500 tysięcy musimy znaleźć na na wkład własny do do do sali w 

Wójcinie. Nikt nie jest przeciwny temu, bo wiadomo macie szkołę, są dzieci, chcą w dobrych 

warunkach uczyć się, ćwiczyć, wiadomo, ale my te pieniądze skąd skądś musimy brać. 

Wychodzi tutaj na ostatniej komisji, bo już nie powiedziałem tego, być może droga w 

Dzietrzkowicach też będzie trzeba było dopłacić pieniążkę, która tutaj pan Sołtys nie dawny 

przedstawił projekt inwestycji drogi na na Uszyce. 

 

Radny Benedykt Zaremba 

Się zmieniło, Panie Maćku. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Nawet gdyby trzeba było dołożyć, to ja. 

 

Radny Maciej Merta 

Uważam, mimo że jestem z Łubnic, popieram to, że trzeba dołożyć i tą drogę zrobić z 

porządnie. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Dołożyliśmy, ale poszliście i wydaje mi się. 

 

Radny Maciej Merta 

Że Rada tutaj tej kadencji Rada pracuje zgodnie, jeśli chodzi też o szkoły, o utwardzenie 

terenów obu szkół. Wszyscy się wypowiedzieli jednogłośnie. Było to zrobione. Wydaje mi 

się, że jesteśmy ludźmi odpowiedzialnymi i potrafimy wytłumaczyć każdemu mieszkańcowi, 

dlaczego na przykład nie ma funduszu sołeckiego wyodrębnionego, albo dlaczego jest. Każdy 

odpowiedzialny radny potrafi, powinien stanąć oko kogoś z wyborców i powiedzieć mu tak 

czy inaczej. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Zgadza się, a mogę Panie Macieju jeszcze tak wykorzystywać rozmowę. Ja też jestem za tym, 

żeby oszczędzać, ale jak mówisz np. o naszej szkole, ja teraz do Łubnic wrócę. Wszyscy 

żyjemy się tutaj, tak jak mówisz, zgodnie, żeśmy przyjęli, że jeżeli jest kostka Wójcin, 

Łubnice, Dzietrzkowice, to robimy. Ale np. nie została ta inwestycja wykonana w Łubnicach, 

tak jak było założone na początku. Zobaczcie, jak koszty wzrosły do tego momentu, tak? Czy 

to nie zaniechanie w pewnym 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

stopniu o tym, co mówię? 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

To już jest niezrozumiała realizacja. No musimy mieć pięćdziesiąt sto tysięcy w kieszeni, tak? 

 

Wójt Gminy Michał Pazek 

Część inwestycja została wykonana. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Ale gdzie została wykonana? 

 

Wójt Gminy Michał Pazek 

Z przodu był. Dobrze, ale... Znaczy się, nie mówię akurat o tym, bo przed tym, natomiast 



jesteśmy teraz po przetargu. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

No dobrze, Panie Wójcie ale to jest ponad rok czasu, tak? Zobaczcie, jak koszty wzrosty, czy 

materiałów, czegokolwiek, tak? 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Poza nami to... No po kolei, no nie wiem, Panowie. 

 

Sołtys Michał Piasta 

To ja jeszcze wrócę temu, bo kadencje. Wcześniej też były inwestycje i były remonty szkoły, 

przykładowo Łubnicach, koszty na utrzymanie tam hali. Wtedy też były koszty i duże 

wydatki i Fundusz Sołecki wtedy funkcjonował i raczej to dobrze wyglądało. I tutaj gmina, 

gmina, no nie wiem. Nie zawaliła się, że tak powiem, 

 

Wójt Gminy Michał Pazek 

Ale mało brakło. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Właśnie do tego zwrot, bo jeżeli się. Trafi w środek kwalifikowany, to do tego mamy zwrot. 

 

Radny Benedykt Zaremba 

26 proc. z funduszu sołeckiego. 

 

Radny Maciej Merta 

Proszę wyjaśnić ten zwrot, bo ostatnio to było przedmiotem dyskusji nikt nie potrafił 

wyjaśnić, czy ten zwrot faktycznie jest, czy nie jest, bo. Był tutaj pan Andrzej Kocanek. 

 

Radny Benedykt Zaremba 

Pan mecenas może nam wyjaśnić dzisiaj. 

 

Radca Prawny Jerzy Dela 

Znaczy ustawowo jest zapisany w zrobieniu, nie pamiętam jakiej wysokości, ale jest. Proszę 

Państwa, jeszcze wracając do tego wywiadu, od których się Pan powołał, burmistrz Lututowa, 

on tam też wykazuje ile można więcej zyskać inwestując pieniądze, które są u niego 

wyjaśniane, jako środki własne. On tam mówił o 3-4-krotności. 

 

Radny Maciej Merta 

Bo składając 500 tysięcy jako wpłat własnych to zyskujemy, wiemy, milionową dotację. 

 

Radny Piotr Woźny 

No dzięki, dzięki wkładu na oświetlenie. Z jednej strony mamy, mamy zwiększone 

bezpieczeństwo, a z drugiej strony mamy, mamy oszczędność  na, na zużycie energii. Także, 

także pieniądze nie zostaną wy, wyrzucone w przysłowiowe błoto, tak? Jaką, jaką, jaką 

gminie, gminie, gminie. Z funduszu tego co zostało robione oświetlenie w Kolonii i w 

Dzietrzkowicach na ulicy Tysiąclecia i Kościuszki. Z funduszu sołeckiego 2017 roku 

 

Radny Benedykt Zaremba 

I do realizacji to poszło w 2018 roku i do dzisiaj tego funduszu nie dostaliśmy. 

 



Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Powoli, spokojnie, bo się powoła po kolei. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Może to też jest takie, jak niektóre gminy przyjmują, czy to w czastarach żeśmy się tutaj 

gdzieś dowiadywali, mieliśmy dyskusję, że to są po prostu takie wewnętrzne ustalenia, że 

fundusz zostaje, ale jesteśmy na takim momencie, że za chwilę rada może się zmienić, tak? 

My coś przyjmiemy i zostawiamy coś komuś później. Następna rada może mieć inną wizję 

tego. Dlatego ja jestem, okej, niech to może zafunkcjonuje w następnej kadencji, Jeżeliby ktoś 

tutaj został np. z tej rady, może przekazać informację jakie były ustalenia np. tego 

posiedzenia, jak rada do tego podeszła, niech np. przekaże i następnie niech się wypowiedzą, 

że np. męskie ustalenia na kolejne 4 lata funkcjonowania następnej rady. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Tak, to, to, Tomaszu, to jest, to idzie w dwie strony, bo z drugiej strony można powiedzieć, że 

zostawiamy im jak gdyby zawężone pole do działania, ponieważ no pewnych rzeczy nie będą 

mogli z tego funduszu zrobić na przykład. Powiedziałbym, ustalili jak mogliśmy tą kwotę 

wykorzystać, na przykład te 53 tysiące na Wójcin, na różne formy jakieś tam i po prostu te 

pieniążki nie będą, jak my je tutaj zapiszemy i my ustalimy, to one będą, to one będą wiążące. 

I te pieniążki każdy, który będzie następnym radny, może tą kwotę przeznaczyć, tak jak pani 

Maria powiedziała, na co chce. A tak jest na pewien zakres działania. 

 

Radna Maria Gwizdek 

Nie do końca właśnie, żeby była poprawność. Że ja nie powiedziałam na co chcę. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Nie, nie, nie, nie, nie, nie, nie, nie, nie, nie, nie, nie, nie, nie. 

 

Radny Adam Olek 

Ale wycieczkę też jest spoko. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Nie, nie, nie, nie, nie, nie, nie. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Nie wiem czy dobrze zrobimy jeśli damy następnej radzie właśnie. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Ale słuchajcie, każdy ma tutaj swoje zdanie, ma prawo wyrazić swoje zdanie. I każdy głosuje 

tak, jak uważa. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

To jest zawsze demokracja. Tylko jest dyskusja, a potem jest głosowanie. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Ale po to tutaj też jesteśmy, żeby się nie kłócić, ale wymiana poglądów. Każdy ma swoje 

poglądy i może je głośno wyrazić. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Panie Tomaszu, robimy to od pięciu lat. Nie ma żadnych tajemniczych. Dyskutujemy, czasem 



się kłócimy, ale wchodzimy do głosowania. 

 

Radny Benedykt Zaremba 

Ja bym pytał do pana mecenasa. Panie mecenasie, jeżeli wyodrębnimy fundusz, tak? Jest 

nadal taka możliwość, tak jak Dzietrzkowice z Kolonią kiedyś zrobiły, że te pieniądze wróciły 

do gminy? 

 

Radca Prawny Jerzy Dela 

Jeżeli nie zostaną wykorzystane zgodnie z uchwałą. To one muszą wrócić do gminy. 

 

Radny Benedykt Zaremba 

No nie, czyli łatwiej jest jej wrócić, oddać do gminy, gdyby nowa rada, która będzie po 

wyborach, zdecydowała jednak, że, że, że nie chce funduszu, to może się cofnąć. 

 

Radca Prawny Jerzy Dela 

Tylko proszę Państwa zwróćcie uwagę. Że my podejmujemy uchwałę wyodrębnieniu budżetu 

gminy raz w 2025 roku. Tak, tak, tak. 

 

Radny Benedykt Zaremba 

Czyli to na przyszły rok, no. Poza tym... Czyli czasy mają duże, tak, w kolejnej decyzji. 

 

Radca Prawny Jerzy Dela 

Czyli wykorzystać środków funduszu przypisanego do danej wsi musi być uchwała do 

zebrania wiejskiego, która na to zezwoli, bo te pieniądze są w budżecie centralnym, 

nazwijmy, gminach, ale dysponentem jego jest zebranie wiejskie. 

 

Radny Benedykt Zaremba 

Myśmy tak zrobili, panie mecenasie, właśnie, oddając nasz budżet, który miał być na ulicy 

Konopnickiej na chodnik, oddaliśmy na oświetlenie. 

 

Radca Prawny Jerzy Dela 

No jest taka możliwość, ale wtedy podejmujecie uchwałę zmieniając cel jeżeli on jest zgodny 

z zasadami ustawowymi, to można to zrobić. 

 

Radny Benedykt Zaremba 

A jeżeli nie wyodrębnimy funduszu no to już nie wrócimy do tego. 

 

Radca Prawny Jerzy Dela 

Proszę państwu ja powiem Państwu, tutaj Pan wiceprzewodniczący mówią w Gminie 

Czastary, w Gminie Czastary nie wyodrębnia się, w całej kadencji nigdy nie było. Ale 

powiem panu, jak oni tam to rozwiązali i przyjęli taką dżentelmeńską umowę, że jest tam 

miejsce sołectw, wiedzą jaka by była odpis kwoty na fundusz sołecki. Teraz tak, załóżmy 

jakaś wieś ma potrzebę, zbierają się sołtysi, radni i decydują, że załóżmy ta jakaś część, która 

by była funduszem sołeckim zostanie przekazana na jakieś tam zadanie. To jest prostsze do 

wykonania w takim sensie logistycznym choćby, bo nie trzeba zwoływać zebrania wiejskiego, 

nie trzeba podejmować decyzji. Tylko decydujemy się wtedy radni ewentualnie też na 

wniosek społeczeństwa, ale to czy wyodrębnicie, czy nie wyodrębnicie. W mojej ocenie 

wyodrębnienie Funduszu Sołeckiego w sensie ekonomicznym jest nieopłacalne dla gminy, 

natomiast w sensie społecznym może być potrzebne. 

 



Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Dobra, czy jeszcze są pytania, bo jeżeli. Nie, ten temat dosyć dokładnie przeanalizowali nie 

ma. 

 

Radca Prawny Jerzy Dela 

Panie przewodniczący, jeszcze jedna uwaga co do trybu głosowania, ponieważ uchwałę 

mamy skonstruowaną w ramach wyodrębnienia, pałka, nie wyodrębnienia, czyli jeżeli pan 

podda tą pierwszą część za wyodrębnienie i uchwała przejdzie, to znaczy, że drugi raz już nie 

głosujemy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

A więc zamykam dyskusję, zwierzam, stwierdzam Zamykam dyskusję, stwierdzam kworum i 

przystępujemy do głosowania. Kto z pani, panów radnych jest za przyjęciem wejścia uchwały 

nr 51/333/2024 i tym samym jest za wyodrębnieniem Funduszu Sołeckiego na 2025 rok? Kto 

jest przeciw? Kto się trzymał? Proszę o odczytanie nazwisk radnych. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Baniak Marian. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Jestem przeciw. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Białek Tomasz. 

 

Radny Tomasz Białek 

Przeciw. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Gwizdek Maria. 

 

Radna Maria Gwizdek 

Jestem za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Kędzie Andrzej. 

 

Radny Andrzej Kędzia 

Za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Kmiecik Urszula. 

 

Radny Urszula Kmiecik 

Jestem za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Kuna Aniela. 

 

Radny Aniela Kuna 



Za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Machynia Grzegorz. 

 

Radny Grzegorz Machynia 

Za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Merta Maciej. 

 

Radny Maciej Merta 

Przeciw. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Musiałek Jan. 

 

Radny Musiałek Jan 

Przeciw. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Olek Adam. 

 

Radny Adam Olek 

Za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Tomasz Pawlik, za. Podgórski Krzysztof. 

 

Radny Krzysztof Podgórski 

Za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Woźny Piotr. 

 

Radny Piotr Woźny 

Za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Zaremba Benedykt. 

 

Radny Benedykt Zaremba 

Jestem za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Zimoch Wojciech. 

 

Radny Wojciech Zimoch 

Jestem za. 

 



Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Dziękuję bardzo. Głosowało 15 radnych przy czterech głosach przeciw. Stwierdzam, że radni 

Rady Gminy przyjęli, że jest wymienioną uchwałę, gdzie został wyodrębniony Fundusz 

Sołecki na 2025 rok. Temat jest zamknięty. Przechodzimy do kolejnego projektu uchwały, nr 

51/334/224 Rady Gminy w Łubnicach, w dniach 5 marca 2024 roku. W zakresie w sprawie 

określenia zasad udzielenia dotacji ze środków pochodzących z rządowego programu od 

budowy zabytków na dofinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót 

budowlanych przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej 

ewidencji zabytków położonych na obszarze Gminy Łubnice. Na podstawie artykułu 18 ust. 2 

punkt 15 artykułu 40 ust. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym. Artykuł 81 ust. 1 ustawy z dnia 

23 lipca 2003 roku o ochronie zabytków i opiece nad zabytkami Rada Gminy Łubnice 

uchwala co następuje. Paragraf pierwszy. Osoby fizyczne lub jednostki organizacyjne 

posiadające tytuł prawny do zabytku wynikające z prawa własności, użytkowania 

wieczystego, całego zarządu, ograniczonego prawa życiowego albo stosunku 

zobowiązaniowego mogą ubiegać się o udzielenie dotacji ze środków pochodzących z 

rządowego programu odbudowy zabytków na dofinansowanie prac konserwatorskich, 

restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub 

znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków położonych na obszarze Gminy Łubnice. 

Paragraf 2. Zasadę udzielania dotacji, o której mowa w paragrafie pierwszym, określa się 

regulamin udzielania dotacji ze środków powodzących rządowego programu odbudowy 

zabytków na dofinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych 

przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji 

zabytków położonych na obszarze Gminy Łubnice stanowiący załącznik do uchwały. 

Paragraf 3, punkt 1. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

W zakresie, w jakim niniejsza uchwała przewiduje udzielenie pomocy de minimis podmiotom 

prowadzącym działalność gospodarczą w zrozumieniu unijnego prawa konkurencji w zakresie 

określonym w rozporządzeniu Komisji Unii Europejskiej numer 2023/2831. Z dnia 13 

grudnia 2013 roku w sprawie stosowania artykułu 107 i 108 traktatu o funkcjonowaniu Unii 

Europejskiej do pomocy de minimis, Dziennik Urzędu Urzędowy Unii Europejskiej L2831 z 

15 grudnia 2023 roku Jej przepisy stosuje się do dnia 31 grudnia 2030 roku. Punkt 2. W 

zakresie jakim mniejsza uchwała przewiduje udzielenie pomocy de minimis z podmiotów 

działających w sektorze rolnym w zakresie określonym rozporządzeniu Komisji Unii 

Europejskiej numer 1408/2013, z dnia 18 grudnia 2013 roku, w sprawie stosowania artykułu 

107 i 108 Traktatu o funkcjonowaniu Unii Europejskiej do pomocy de minimis w sektorze 

rolnym, Dziennik Urzędowy Unii Europejskiej L352 z 24 grudnia 2013 roku, strona 9, ze 

zmianami Dziennik Urzędowy Unii Europejskiej LI 51 do 22 lutego 2019 roku. Jeden, strona 

pierwsza oraz Dziennik Urzędowy Unii Europejskiej 275 z 25.10.2022 roku, strona 55. Jej 

przepisy stosuje się do dnia 30 czerwca 2028 roku. Punkt 3. W zakresie w jakim niniejsza 

uchwała przewiduje udzielenie pomocy dla innych podmiotom działającym w sektorze 

rybołówstwa w zakresie określonym w rozporządzeniu Komisji Europejskiej, Komisji Unii 

Europejskiej numer 717/2014 z dnia 27 czerwca 2014 roku w sprawie stosowania artykułu 

107.108 traktatu o funkcjonowaniu Unii Europejskiej do pomocy de minimis, sektorze 

rybołówstwa i akwakultury, Dziennik Urzędowy Unii Europejskiej L190 z 28 czerwca 2014 

roku, strona 45 ze zmianami, Dziennik Unii Europejskiej L414 z 9 grudnia 2020 roku, strona 

15 oraz Dziennik Urzędowy Unii Europejskiej L326 21 grudnia 2022 roku, strona 8. 



 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Jej przepisy stosuje się do 30 czerwca 2024 roku. Paragraf 4 wykonanie uchwały powierza się 

Wójtowi Gminy Łubnice. Paragraf 5 uchwała wchodzi w życie po 14 dni od dnia ogłoszenia 

w Dzienniku Urzędowym Województwa Łódzkiego i proszę o odczytanie opinii tak prosze. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Opinia nr 67/2024 z dnia 29 lutego 2024 roku. Komisje pozytywnie opiniują projekt uchwały 

i nie wnoszą uwag. Podjęcie uchwały jest zasadne. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Dziękuję krótko, wszystko jasne. Proszę bardzo, otwieram dyskusję. Proszę pani Wojtku. 

 

Radny Wojciech Zimoch 

Ja mam tylko takie szybkie pytanie mając Pana Mecenasa. Chodzi mi tutaj o paragrafie trzeci, 

punkt trzeci. Tutaj mamy wymieniony sektor rybołówstwa, w którym. Mamy w sprawie 

określenia zasad udzielania dotacji środków pochodzących na budowę zabytków i 

dofinansowanie. I dlaczego w tym musiał się znaleźć to rybołówstwo? 

 

Radca Prawny Jerzy Dela 

Proszę Państwa, teoretycznie na terenie Polski mogą się znaleźć obiekty, które służą 

rybołówstwu i są OBIEKTAMI zabytkowymi Na naszym terenie ich nie ma, ale te 

rozporządzenie to określa. 

 

Radny Wojciech Zimoch 

Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Dziękuję bardzo, proszę bardzo. Czy są jeszcze pytania? Pani Mario. 

 

Radna Maria Gwizdek 

Może nie pytania, ale takiego formalnego znaczenia, że jeżeli tą uchwałę teraz podejmiemy, 

to parafie będą mogły składać wnioski, które są ujęte na te zadania, które są ujęte w tych 

promesach, które otrzymały, a potem po złożeniu wniosków będzie zapytanie ofertowe i 

można będzie te przedsięwzięcia realizować. Tak to będzie wyglądało. 

 

Radny Benedykt Zaremba 

A to jest tylko na te promesy, czy na przyszłość też? 

 

Wójt Gminy Michał Pazek 

Na przyszłość też. Jak gdyby ta uchwała obowiązuje, od teraz jak przyjmiemy, w przyszłości, 

jeśli się pojawi się następny program, no to też będziemy obowiązujący. 

 

Radca Prawny Jerzy Dela 

Mam jeszcze jedną rzecz, którą Państwa pani przewodnicząca jeżeli można. My posiadamy 

dwie uchwały dotyczące finansowania zabytków. Jedna to jest ta, którą musi przyjmujemy i 

dotyczy tych środków zewnętrznych, a druga to jest uchwała dotycząca finansowania 

wyłącznie ze środków budżetu gminy są niewielkie ale są. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 



W każdym paragrafie macie napisane do którego dnia się stosuje ten przepis. Macie 

trzydziesty, macie dwudziesty ósmy rok i macie dwudziesty czwarty rok. Także to wszystko 

jest tu określone. Proszę bardzo, jeszcze są jakieś pytania? Nie ma. Zamykamy dyskusję, 

stwierdzamy kworumi przystępujemy do głosowania. Kto z panów i panów radnych jest za 

przyjęciem projektu uchwały nr 51/334/2024? Kto jest przeci? 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Kto się wstrzymał? Proszę o odczytanie nazwisk radnych. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Baniak Marian. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Jestem za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Białek Tomasz. 

 

Radny Tomasz Białek 

Za 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Gwizdek Maria. 

 

Radna Maria Gwizdek 

Jestem za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Kędzia Andrzej. 

 

Radny Andrzej Kędzia 

Za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Kmiecik Urszula. 

 

Radny Urszula Kmiecik 

Jestem za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Kuna Aniela. 

 

Radny Aniela Kuna 

Jestem za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Machynia Grzegorz. 

 

Radny Grzegorz Machynia 

Za. 



 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Merta Maciej. 

 

Radny Maciej Merta 

Jestem za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Musiałek Jan. 

 

Radny Musiałek Jan 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Olek Adam. 

 

Radny Adam Olek 

Jestem za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Pawlik Tomasz za, Podgórski Krzysztof 

 

Radny Krzysztof Podgórski 

za, 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Woźnyk Piotr 

 

Radny Piotr Woźny 

za, 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Zaremba Benedykt. 

 

Radny Benedykt Zaremba 

Jestem za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Zimoch Wojciech 

 

Radny Wojciech Zimoch 

Jestem za 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Dziękuję bardzo. Głosowało 15 radnych, stwierdzeniem, że radni przyjęli wyżej wymienioną 

uchwałę. Kolejnym projektem jest uchwała nr 91/335/2024 Rady Gminy w Łubnicach z dnia 

5 marca 2024 roku. w sprawie określenia głównych stawek opłat ponoszonych przez 

właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi na rzecz Gminy Łubnice. Na podstawie artykułu 18 ust. 2, punkt 15 

ustawy z dnia 8 marca 1990 roku w samorządzie gminnym oraz artykułu 6 ust. 2 ustawy z 



dnia 13 września 1996 roku o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Uchwala się, co następuje. Paragraf pierwszy. Określa się górne stawki opłat ponoszonych 

przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są zobowiązani do ponoszenia opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz Gminy Łubnice za usługi w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych w wysokości brutto za. Podpunkt pierwszy, jednorazowy 

odbiór selektywnie zbieranych odpadów komunalnych gromadzonych w pojemnikach o 

pojemności 120 litrów, 50 zł, 140 litrów, 60 zł, 240 litrów, 85 zł, 110 litrów, 1100 litrów, 250 

zł, 7000 litrów, 1700 złotych. Podpunkt 2, jednorazowy odbiór odpadów komunalnych, które 

nie są zbierane i odbierane w sposób selektywny, gromadzony w pojemnikach o pojemności 

120 litrów, 100 zł, 140 litrów, 120 zł, 240 litrów, 170 zł, 1100 litrów, 500 zł, 7000 litrów, 

3400 zł. Paragraf 2. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Łubnice. Paragraf 3. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Uchwała podlega ogłoszeniu w dzienniku urzędowym województwa łódzkiego i wchodzi w 

życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia. I proszę o czytanie opinii do tego projektu 

uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Opinia nr 67/2024, z dnia 29 lutego 2024 roku. Komisja po wysłuchaniu wyjaśnień 

stanowiska merytorycznego pozytywnie opiniuję projektach uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Dziękuję bardzo za opinię. Proszę bardzo otwieram dyskusję. Czy są pytania? 

 

Radny Urszula Kmiecik 

Ja mam. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Proszę Pani Ulo. 

 

Radny Urszula Kmiecik 

Ja mam pytanie. Ile jest na terenie gminy podmiotów gospodarczych korzystających z tej 

uchwały? Ile podmiotów gospodarczych zawarło umowy, i przekazano do Urzędu Gminy 

informacje, a ile podmiotów gospodarczych jeszcze nie zawarło i nie przekazało informacji? 

 

Wójt Gminy Michał Pazek 

Myślę, że to jest około 100. To, które my tu dzisiaj podnosimy, tą opłate, to jest ta 

szczegółowa, jak gdyby wysokość opłaty będzie zawarta pomiędzy umową, pomiędzy 

właścicielem, czyli przedsiębiorcą, a. 

 

Radna Maria Gwizdek 

Czyli gmina tutaj nie ma nic do tych stawek, które tutaj ustalamy, bo to jest, te stawki mogą 

być i tak różne. 

 

Wójt Gminy Michał Pazek 

My podajemy tylko górne stawki. 

 

Radna Maria Gwizdek 



Ja rozumiem, ale i tak nie mamy z nimi nic wspólnego. jeżeli byśmy podali nawet minimalne, 

to i też nie ma znaczenia, bo umowa jest między odbiorcą, a tym, który... 

 

Wójt Gminy Michał Pazek 

Dlatego my musimy podać górne. Stawki, żeby... Nie może przekroczyć. 

 

Radny Benedykt Zaremba 

Nie możemy dać niższych stawek? 

 

Wójt Gminy Michał Pazek 

Jakbyśmy mogli to byśmy dali. 

 

Radny Benedykt Zaremba 

Jak to indywidualnie potem odbiorca się podpisuje umowę. 

 

Wójt Gminy Michał Pazek 

To już jest kwestia odbiorca, który będzie podpisywał 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

umowę, nie może przekroczyć tych maksymalnych stawek. Czyli może dać mniejsze, 

ewentualnie wynikające. 

 

Radny Maciej Merta 

Jakieś zabezpieczenie dla przedsiębiorcy, żeby nie zostali. Wygórowani stawek przez 

odbiorcę no bo nie wie mamy 50 złoty a ktoś mu powie 200. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Pani Ula ma prośbę, jeżeli można by było wpuścić stanowisko merytoryczne, żeby tutaj nie 

wiem. 

 

Wójt Gminy Michał Pazek 

Było na Komisji Stałych 

 

Radny Wojciech Zimoch 

Na komisji też nie zostało. 

 

Radny Urszula Kmiecik 

Do tej pory nie wiem, bo wiesz, że dużo jest podmiotów gospodarczych na terenie gminy 

 

Sołtys Michał Piasta 

Da się tutaj w gminie też zadeklarować, tak? 

 

Wójt Gminy Michał Pazek 

Zgłosić, zgłosić i pokazać umowę, ci co maja zawarcia. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Panie Wójcie, prosimy decyzja Pana. 

 

Wójt Gminy Michał Pazek 

Mieliśmy rozstrzygnięta komisję. Mówię, że około stu, jak chcecie bardzo. To teraz ta Pani, ta 



Pani musi. Wiąźni poszukać i to nie jest tak. Że nagle prosimy kogoś, a kogoś wyrywa. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

A może zrobimy przerwę w tym momencie? 

 

Wójt Gminy Michał Pazek 

Tak, bardzo dobrze. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Poproszę przerwę, żeby się Pani przygotowała i wtedy zobaczymy, czy będę... Ogłaszam 

przerwę. 


